

ကြိုတင်ညှိနှိုင်းမှုများအတွက် အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်

မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စု၏ ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်မူကြမ်း (FY 13-14)

ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်တစ်ခု၏ရည်ရွယ်ချက်

ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စု၏ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပြန်လည်ဆက်ဆံလုပ်ဆောင်မှု၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအဖြစ် ဤကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုသည် လာမည့် ၁၈ လအတွင်း ဤနိုင်ငံတွင် ဆောင်ရွက်မည့် ၎င်း၏လုပ်ငန်းများကို လမ်းညွှန်ရန်ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက် တစ်စောင်ကို ရေးသားပြုစုလျက်ရှိသည်။ ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်များသည် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုနှင့် နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြာပြီး မှဖြစ်စေ၊ ထူးခြားသည့် နိုင်ငံရေး သို့မဟုတ် စီးပွားရေးအပြောင်းအလဲကာလတစ်ခုလွန်မြောက်ပြီးမှဖြစ်စေ၊ ပြန်လည် ဆက်သွယ်လာ သည့်နိုင်ငံများတွင် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုက အသုံးပြုလေ့ရှိသော စံချိန်စံညွှန်း စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းနည်းလမ်းတစ်ခု ဖြစ်သည်။ ကြားဖြတ်နည်း ဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်တစ်ခု၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ အချက်အလက် ပြည့်စုံသော နည်းဗျူဟာတစ်ခုကို လက်ခံအတည် မပြုရသေးမချင်း နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ ပါဝင်ပတ်သက်ဆက်သွယ်မှုအတွက် လုပ်ငန်းအခြေခံမူတစ်ရပ်ကို သတ်မှတ်ပေးရန် ဖြစ်သည်။ ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်များကို အစိုးရနှင့်လုပ်ငန်းတွင်ပါဝင်ပတ်သက်နေသူပေါင်းစုံနှင့် ညှိနှိုင်းတိုင်ပင် ရေးသား ပြုစုပြီး ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စု၏ ဒါရိုက်တာများအဖွဲ့အတွင်း ဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် လူသိရှင်ကြား ထုတ်ဖော်ကြေညာသည်။ ဤအကျဉ်းချုပ် ဖော်ပြချက်သည် ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်မူကြမ်းနှင့် ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်မှုများကို အသိပေးနိုင်အောင် အထောက် အကူပြုရန် ကြံရွယ်သည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စု၏ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်မှုနှင့် မြန်မာပြည်၏အခြေအနေ

ဤဘဏ်က မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ဖြစ်စေခဲ့သည့် ဤတိုင်းပြည်၏ ဆက်စပ်အကြောင်းတရားကို ဖော်ပြရာ၌ ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်က လွန်ခဲ့သည့် ၁၈ လအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ထူးခြားလေးနက်ပြီး ရေရှည် အကျိုးများမည့် အပြောင်းအလဲများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ထားသည်။ ယင်းအပြောင်းအလဲများတွင် နိုင်ငံရေးနှင့်မြို့ပြအုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ (နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများအား ပြန်လွှတ်ပေးခြင်း၊ ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်အုပ်စုများနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရာ၌ တိုးတက်မှု၊ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား နေအိမ်အကျယ်ချုပ်မှ ပြန်လွှတ်ပေးမှုနှင့် ၎င်း၏အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ဤတိုင်းပြည်၏ နိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်းအတွင်း ပြန်လည်ဝင်လာမှုတို့) ပါဝင်သကဲ့သို့ ငွေကြေးလဲလှယ်နှုန်းကို တညီတည်း သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကို အရှင်ထားရှိခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုသမ္မတများအား တရားဝင်ဖွဲ့စည်းရေး၊ အခွန်ကောက်ခံမှုပြုပြင် ပြောင်းလဲရေးနှင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ နောင်တွင်ဥပဒေပြုရေးတို့အပါအဝင် အရေး ကြီးသည့် စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကိုလည်း တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဤကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်၌ မြန်မာနိုင်ငံသည် အဆင့် (၃) ဆင့်ရှိ အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလတစ်ခုဖြစ်သည့် စစ်အာဏာရှင်စနစ်မှ ဒီမိုကရေစီနည်းပညာအုပ်ချုပ်ရေး၊ ဗဟိုမှထိန်းချုပ်သည့် စီးပွားရေးမှ ဈေးကွက်စီးပွားရေးသို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု များနှင့် နယ်စပ်ဒေသများတွင် နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကြာ ဖြစ်ပွားနေခဲ့သော ပဋိပက္ခများကို ရပ်စဲပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုများကို စတင် လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ဤအသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလများသည် မြန်မာပြည်သူတို့အား ပိုမိုကောင်းသော၊ ပိုမိုဘေး ကင်းသော၊ ပိုမိုပြည့်စုံသောဘဝများကို မျှော်လင့်ချက်ပေးထားသည်။ သို့သော် အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလ၏ အဆင့်တစ်ဆင့်တွင် လွှဲချော်မှုများရှိပါက အခြားအဆင့်များကို ထိခိုက်နိုင်သည့် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာများလည်း ရှိနေသည်။ ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုက အဆိုပြုထားသည့် ဤအစီအစဉ်သည် ဤအသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလသုံးရပ်အောင်မြင်ရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် အစီအစဉ်ကို ပြန်လည်စတင်နိုင်ရေးအတွက် လမ်းကြောင်းဖော်ပေးနိုင်မည့် လုပ်ငန်းများအပေါ် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

## ပါဝင်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက်မဏ္ဍိုင်သုံးခု

အစိုးရ၏ဖွံ့ဖြိုးရေးနည်းဗျူဟာ ရည်မှန်းချက် (၄) ရပ် (စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးမှုဟန်ချက်ညီညီတိုးတက်မှု၊ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးတိုးတက်မှုနှင့် အရည်အသွေးမီ သတင်းအချက်အလက်များစုဆောင်းရာဖွံ့ဖြိုးမှု) ပေါ်တွင် အခြေခံလျက် ဤကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နုတ်ချက်သည် ပါဝင်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် မဏ္ဍိုင်သုံးခုကို ခွဲခြားသတ်မှတ်ထားသည်။ ယင်းတို့မှာ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများအား အသွင်ပြောင်းခြင်း၊ ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ရှေ့ဆက်ရမည့်လမ်းကို ပြင်ဆင်ခြင်းတို့ဖြစ်ကြသည်။

### ပထမမဏ္ဍိုင်။ ။ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများကိုအသွင်ပြောင်းခြင်း။

- ဤမဏ္ဍိုင်သည် ဌာနအဖွဲ့အစည်းများအား အသွင်ကူးပြောင်းရာ၌ အပြိုင်အဆိုင်ပေါ်ပေါက်နေသည့် လိုအပ်ချက်များကို အောင်မြင်စွာ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးရန်၊ ပိုမိုရုပ်ထွေးလာနေသည့် စီးပွားရေးအခြေအနေတစ်ရပ်ကို ထိန်းကျောင်းပေးရန်နှင့် တိုင်းပြည်ကို ၎င်း၏ဖွံ့ဖြိုးရေးလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ရပ်တည်နိုင်အောင် လမ်းပြပေးရန်အလို့ငှာ ၎င်းတို့အား အရည်အချင်းပြည့်မီလာအောင် အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများကို အထောက်အကူပြုမည် ဖြစ်သည်။ လုပ်ငန်းများကို အများပြည်သူနှင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍများရှိ အဖွဲ့အစည်းများအတွက် မူဝါဒဆိုင်ရာ အကြံပေးခြင်း၊ စွမ်းရည်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် နည်းပညာအကူအညီပေးရေးအပေါ် အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ထိန်းသိမ်းကွပ်ကဲမှုတိုးတက်စေရန်နှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးရေးတို့အတွက် ဤလုပ်ငန်းကို နယ်ပယ် (၃) ရပ်တွင် အလေးထား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

#### (၁) ပြည်သူ့ငွေကြေးဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု

အစိုးရအား ထိရောက်သော ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို ရှင်းလင်းတိကျစွာ ဖော်ထုတ်နိုင်စေရန်နှင့် အသုံးစရိတ်များကို မူဝါဒဆိုင်ရာ ဦးစားပေးမှုများနှင့် သိသာထင်ရှားစွာ ကွင်းဆက်မိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ဖြစ်သည်။

(၂) အသေးစားငွေချေးသူများနှင့် အသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့ရေးအခွင့်အလမ်းများ တိုးမြှင့်ပေးခြင်း အပါအဝင် စည်းမျဉ်းထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအတွက် အားပေးထောက်ခံခြင်း နှင့်

(၃) ပြည်သူ့အများပါဝင်သော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများကို တိုးမြှင့်ပေးရန် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

- လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် ပဏာမ စူးစမ်းလေ့လာရေးလုပ်ငန်း (ငွေကြေးဆိုင်ရာ တာဝန်ခံနိုင်မှု အကဲဖြတ်ခြင်း၊ ပြည်သူ့အသုံးစရိတ် ပြန်လည်သုံးသပ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခြေအနေ အကဲဖြတ်ခြင်း)၊ မူဝါဒရေးရာအကြံဉာဏ်ပေးခြင်း (ငွေကြေးကဏ္ဍ၊ အသေးစားချေးငွေ) နှင့် နည်းပညာအထောက်အပံ့ပေးပြီး စွမ်းရည်မြှင့်တင်ပေးခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။

### ဒုတိယမဏ္ဍိုင်။ ။ ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ခြင်း။

- အဖွဲ့အစည်းအလိုက် အသွင်ပြောင်းလဲမှုသည် ရေရှည်လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့အတွေ့အကြုံက သက်သေထူထားခြင်းကြောင့် ပြည်သူလူထုအကျိုးများစေရန်အတွက် ဆက်လက် လုပ်ဆောင်နေသည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်၏ စွမ်းဆောင်ရည်အပေါ်တွင် ယုံကြည်မှုကို တည်ထောင်ရန်နှင့် ခိုင်မြဲအောင် ထိန်းသိမ်းထားရန် ဒုတိယမဏ္ဍိုင်သည် ရေတိုအကျိုးသက်ရောက်မှုများ ရရှိစေရန်အတွက်သာ ရည်ရွယ်သည်။
- ဤမဏ္ဍိုင်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းတွဲတစ်ခုသည် ပဋိပက္ခကြောင့် ဒုက္ခရောက်ရသည့် လူမျိုးစုများ အမြန်ပြန်လည် ထူထောင်နိုင်စေရန် မျိုးနွယ်စုအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များမှတစ်ဆင့် နယ်စပ်ဒေသများတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အထောက်အကူပြုမည် ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့နှင့်အတူ စိတ်အားထက်သန်စွာ စောင့်ကြည့်အကဲခတ်ခြင်းနှင့် ချင့်ချိန်ရေးကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု (ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုနှင့် အခြားအလှူရှင်များ၏ ကြားဝင်ဆောင်ရွက်မှုတို့ကို အထောက်အကူပေးသည်) နှင့် မြန်မာငြိမ်းချမ်းရေး ဌာန (Myanmar Peace Center) အတွက်ပါ တိုက်ရိုက် အထောက်အကူပြုမည် ဖြစ်သည်။
- ဒုတိယလုပ်ငန်းတွဲတစ်ခုသည် လူမှုရေးအရ တာဝန်ခံနိုင်မှုကို မြှင့်တင်ပေးရန် ဒေသခံအဆင့်ထိ အပါအဝင် အစိုးရနှင့်ဆက်သွယ်မိရန် မြို့ပြလူအဖွဲ့အစည်းအတွက် လုပ်ပိုင်ခွင့် အခန်းကဏ္ဍ ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာအောင် အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်သည်။

- တတိယလုပ်ငန်းတွဲတစ်ခုသည် ဖြစ်နိုင်သည့် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိ ရပ်ရွာလူထုပါဝင်သော ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းတစ်ရပ်အပါအဝင် ကဏ္ဍများတွင် အလျင်အမြန် အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုများကို အလေးထားမည်ဖြစ်ပြီး ICT မူဝါဒပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအတွက်လည်း အထောက်အကူပြုမည် ဖြစ်သည်။

**တတိယကဏ္ဍ။ ။ ရှေ့ဆက်ရမည့်လမ်းကိုပြင်ဆင်ခြင်း။**

- ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်၏ တတိယမဏ္ဍိုင်သည် ရာနှုန်းပြည့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စု တိုင်းပြည်အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြန်လည်စတင်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအသင်း (IDA) ၏ အရင်းအမြစ်များကို သုံးစွဲခွင့် ရရှိစေရေးအတွက် ကြွေးကျန်များ ရှင်းလင်းခြင်း အပါအဝင် ပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းကို အလေးထားသည်။
- ထို့ပြင် ဤကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုသည် ဤနိုင်ငံက ရင်ဆိုင်နေရသော ဖွံ့ဖြိုးရေးပြဿနာများအပေါ် ၎င်း၏ အသိပညာကို အခြေခံလျက် သရုပ်ခွဲခြင်းနှင့် အားနည်းချက်ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်ကာလအတွင်း အင်တိုက်အားတိုက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်သွားမည်။ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ရာ၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူရေးအတွက် ထောက်ပံ့မှုနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိ အိမ်ထောင်စုများ ကိုယ်စားပြု အသုံးစရိတ်ကွင်းဆင်းလေ့လာမှုတစ်ရပ်ကို ပြင်ဆင်ရေးတို့လည်း ပါဝင်နိုင်သည်။

**အစုစပ်လုပ်ငန်းများ။**

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာ၌ ကြီးမားများပြားလှသည့် လိုအပ်ချက်များနှင့် ရှုပ်ထွေးသည့်လုပ်ငန်း အခြေအနေတို့ကြောင့် အထူးသဖြင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုက ဤနိုင်ငံနှင့်ကာလကြာမြင့်စွာ ဆက်သွယ်နိုင်ခြင်းမရှိတော့သည့်အခါမျိုး၌ အခြားသော ဖွံ့ဖြိုးရေးအစုစပ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် မရှိမဖြစ်လိုအပ်လာမည် ဖြစ်သည်။ ယခု အဆိုပြုထားသည့် အစီအစဉ်သည် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစုစပ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အသေးစိတ် ညှိနှိုင်းမှုများအပေါ် အခြေခံထားပြီး ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုက အတန်အသင့် အသာစီးရထားသည့်လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များအပေါ် အဓိကထားသည်။ ဤကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရေးတွင် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုသည် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (ADB) နှင့် နိုင်ငံတကာငွေကြေးရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (IMF) တို့အပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစုစပ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဆက်လက် လုပ်ဆောင်သွားမည်။ ဤကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုသည် ပြည်သူများ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုများနှင့် ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းတို့တွင် သာမက ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌရာထူးကို မြန်မာနိုင်ငံက လက်ခံရေးအတွက် ပြင်ဆင်ရာတွင် အစိုးရအား ထောက်ပံ့ကူညီရေး အပါအဝင် နိုင်ငံစုံအလှူရှင်ယုံကြည်အပ်နှံမှုရန်ပုံငွေသို့လည်း ဆက်လက် ထောက်ပံ့သွားမည်။

**စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိသည်များ**

လက်တလောဆောင်ရွက်နေသည့် အစိုးရကဦးဆောင်သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုသည် ကာလကြာမြင့်စွာ တည်ရှိနေသော ဖွံ့ဖြိုးရေးအခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းရန် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသည့် အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်ကို ဖော်ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုကလည်း ဤအခွင့်အလမ်းကို အဓိအရ ဆက်ကိုင်ရေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံအား အကူအညီပေးရန် အာမခံထားသည်။ ထိုနည်းတူ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ၏ အရွယ်အစားနှင့် ကာလအပိုင်းအခြားတို့သည်လည်း စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိနိုင်သည့် အနေအထားရှိနေသည်။ နောက်ဆုံး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များတွင် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် အတိအကျ သိရသော စိုးရိမ်ဖွယ်ရာများအပြင် အောက်ပါ တိုင်းပြည်အဆင့် အဓိက စိုးရိမ်ဖွယ်ရာ (၅) ရပ်ကို ဤကြားဖြတ်နည်းဗျူဟာထုတ်နှုတ်ချက်က ခွဲခြားဖော်ထုတ်ထားသည်။

(၁) ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ၏ မခိုင်မာမှု။ အဓိကကျသော ပုဂ္ဂိုလ်များအကြား သဘောတူညီချက်ဖြင့် လုပ်ဆောင်နိုင်သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုမျိုး ဖြစ်သည်။

- ထောက်ပံ့မှုသည် လူပုဂ္ဂိုလ်များထံမှ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများထံသို့ ပြောင်းလဲရောက်ရှိသွားသည်။

(၂) ထိခိုက်နစ်နာမှုများပေါ်လာသည့်အလျောက် တိုးပွားလာသော လူမှုရေးတင်းမာမှုများ အပါအဝင် ပဋိပက္ခ ပြန်လည် ပေါ်ပေါက်လာနိုင်ခြင်း။

- ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် လူမှုရေးပေါင်းစည်းညီညွတ်မှုတို့ကို ထောက်ပံ့မှု

(၃) အလှူရှင်များနှင့်ညှိနှိုင်းရေးတွင် ပေါ်ပေါက်လာနိုင်သော မအောင်မြင်မှုများ အပါအဝင် မရေရာသော လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ပတ်ဝန်းကျင်။

- ဖြေးညှင်းစွာ လှုပ်ရှားပြီး တဖြေးဖြေး အဆင့်မြှင့်တင်သွားရန် ဖွံ့ဖြိုးရေး အစုစပ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းလျက် အစိုးရ၏ အကောင်အထည် ဖော်နိုင်စွမ်းနှင့် ယုံကြည်အပ်နှံရေး/ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးစနစ်များ ထူထောင်ရာတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်

(၄) မြန်မာနိုင်ငံသည် အခြားနိုင်ငံများကို အမှီလိုက်နိုင်ရန် အချိန်ယူရဦးမည်ဖြစ်၍ မျှော်မှန်းချက် များပြားလွန်းလျှင်လည်း ကြာလာလျှင် စိတ်ပျက်အားလျော့သွားနိုင်သည်။

- ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် မျှော်မှန်းထားသည့် ရလဒ်များအပေါ် တက်ကြွစွာ အလေးထားရန်

(၅) ကန့်သတ်ချက်ရှိသော စွမ်းရည်ကြောင့် အစိုးရ၏ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု မနိုင်မနင်းဖြစ်ကာ မလျော်ကန်သည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဖြစ်သွားနိုင်သည်။

- ကျယ်ပြန့်သောအမြင်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရသော စီးပွားရေးနှင့် ငွေကြေးကဏ္ဍ၏ လိုအပ်ချက်များကို နားလည်လျက် ပိုမိုတောင့်တင်းခိုင်မာသော စောင့်ကြည့်အကဲခတ်မှုနှင့် အကျပ်အတည်းဖြေရှင်းရေးစွမ်းရည်များကို တည်ဆောက်ရာ၌ အစိုးရကို ကူညီရန်။